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I. Godkjenning av innkalling og saksliste 

Godkjent. Helge Ræder etterlyste oppfølging IU 1/23 angående IPR. Gottfried Greve 

informerte om at saken har vært tatt opp med ledelsen.    

 

II. Referat: IU-møte. januar 2023 

Godkjent uten innsigelser   

 

III. Saker 

 

IU 9/23 

SFI prosess 

 

FIA informerte om status. Det er registrert tre initiativ i prosess, en til 

Forskingssenter for miljøvennleg energi (FME) og to Senter for forskingsbasert 

innovasjon (SFI). 

   

IU diskuterte blant annet at insentivmidler er ønsket. Til neste møte i IU legges det 

opp til at fakultetene gir en presentasjon av SFI og FME-initiativ. 

 

IU tok saken til orientering.   

IU 10/23 

Horisont Europa  
Saksforelegg og presentasjon 
 
FIA orienterte om deltakelse i innovasjonsaktiviteter i Horisont Europa så langt. 
Saken var en oppfølging av sak om muligheter i HEU IU våren 2022.  
I Horisont Europa er UiB så langt involvert i følgende innovasjonsaktiviteter: 

- ERC-PoC: 3 innsendt. 2 tildelt. Budsjett til UiB: €0,3 millioner. 

- EIC Pathfinder: 9 innsendt. 1 tildelt. Budsjett til UiB: €0,4 millioner. 

- EIC Transition: 0 innsendt. 

- EIE Scaleup: 1 innsendt. 0 tildelt. 

- Søyle 2 «Globale utfordringer og konkurransedyktig næringsliv»: 49 RIA 

innsendt. 13 RIA tildelt. 3 IA innsendt. 0 RIA tildelt. Budsjett til UiB: €6,1 

millioner. 

Total finansiering til UiB: €6,8 millioner (ca. NOK 76 millioner).  
 

https://www.uib.no/sites/w3.uib.no/files/attachments/2000_-_horisont_europa.pdf
https://www.uib.no/sites/w3.uib.no/files/attachments/horisont_europa.pdf


IU diskuterte blant annet fakultetene sine ambisjoner og tiltak og virkemidler som 
kan mobilisere og bidra til at fakultetene lykkes med sine ambisjoner. For 
mobilisering så minnet man om FIA utviklet et verktøy for å bedre orientere 
fagmiljøene for muligheter i samarbeidsprosjekter som RIA og IA. Dette er et godt 
utgangspunkt. Stimulering og medspillere i søknader er også viktigere i tillegg til 
mobilisering. 
 
IU diskuterte diskutert hvordan man kan belønnes innovasjonsaktiviteter bedre enn 
i dag. Det ble vist til at forskningsintensive universiteter i Europa som Universitetet 
i Ghent for eksempel har begynt å trekke frem ERC PoC prosjekter i tillegg til ERC.   
De som har lykkes med PoC, viser at dette er mulig og det vil virke mobiliserende.  
 
Det forslås å fortsette med å mobilisere og støtte ERC prosjektledere i bredden av 
fagmiljø på UiB for å få flere PoC søknader.  
 
Oppfølging: UiB skal fortsette å både mobilisere flere til å søke ERC og til å benytte 
innovasjonsmuligheter i hele HEU.  
 
Innovasjonsutvalget tok saken til orientering 

IU 11/23 
 

Inkubatorer og studentinnovasjon  
Saksforelegg,  
Presentasjoner: NCE Finance Innovation, Eitri, studentinnovasjon ved UiB   
 
Torleif Markussen Lunde var invitert til å presente Eitri Medical Incubator.  
I sin presentasjon la han vekt på blant annet: 
-fokus på startups,  
-støtte forskere og helsepersonell 
-mer enn 50 studenter har fått anledning til å praktisere i startupbedriftene 
knyttet til Eitri  
-innovasjonskurs for studenter  
-studenter får anledning til å pitche sine ideer til næringslivet 
-onboarder rundt 5 studenter i uken som eksponeres for innovasjonsøkosystemet 
for første gang.  
-to studentorganisasjoner knyttet til molekylærbiologi (Helix) og medisinsk 
teknologi (Curie) benytter Eitri som møteplass. Det ble opplyst at det er plass også 
til andre studentgrupper som ønsker å være der, men dette må avtales med Eitri.-
Foreslår konkret at Eitri kan ha en rolle knyttet til arbeidsplasser for post doc og 
phd og tilby oppstartesamtale med alle relevante PhD kandiater i fagmiljøene for å 
eksponere innovasjonsmuligheter tidlig.   
 
 
Kristoffer Hammer var invitert til å presentere NCE Finance Innovation. I sin 
presentasjon trakk han blant annet frem:   
-Åpent for alle studenter som er nysgjerrige på finansteknologinæringene  
-Tema studentene har vært interessert i er bokkjede og krypto valuta samt 
bærekraft. - Eget studentutvalg er opprettet  
-UiB studenter utgjør ifølge deres statistikk ca. 60 prosent av studentbrukerne 
- Norway Fintech festival i april har tilbud spesialtilpasset tilbud for studenter,  
 
FIA presenterte status for studentinnovasjon på UiB.    
 

https://www.uib.no/sites/w3.uib.no/files/attachments/3000_-_studentinnovasjon.pdf
http://www.uib.no/sites/w3.uib.no/files/attachments/finance_innovation.pdf
http://www.uib.no/sites/w3.uib.no/files/attachments/eitri.pdf
http://www.uib.no/sites/w3.uib.no/files/attachments/studentinnovasjon.pdf


Utvalget drøftet blant annet at studentene skal få tilbud om å delta i 
innovasjonsaktiviteter og at det skal være et mål å senke terskelen for at flere 
studenter driver innovasjonsaktiviteter etter endte studier på denne bakgrunn. 
Innovasjonsklare studenter er målet (Innovation readiness).  
 
IU trakk blant annet frem:  

• Det er viktigere for UiB at studentene fullfører sin utdanning enn at de i 
studietiden starter innovasjonsprosjekter som forlenger studieløpet eller 
avslutter studiene før de er ferdige. Dette gjelder på alle nivåer. 

• Innovasjonskompetanse og derved yrkeslivsrelevans bør være en del av 
alle studieprogram, men ikke alle emner. 

• Det ble etterlyst egnet arealer for innovasjonsrettet undervisning av typen 
Makerspace eller lignende 

• KMD spurte om hvorfor en ikke kunne bruke deres utstyrspark fremfor 
Makerspace. Dette kan følges opp før avtalen med Makerspace går ut om 
ca 2 år.  

• MCB utdanningene som praktiske og i nært samarbeid med utvikling av 
egne arbeidsplasser.  

• Tilgang på frie emner som kan tas på tvers av programmer som bidrar til å 
gjøre flere studenter innovasjonsklare som en del av sin utdanning. Her er 
det potensiale for mer strømlinjeforming i fagmiljøene, slik at denne 
muligheten blir tilgjengelig for flere enn i dag.  

• Studentaktiv læring mot kulturfeltet som arbeidslivskobling. Gi studentene 
mulighet til å bidra i større grad i større prosjekter.  

• Studentinnovasjon bør skje fagnært og innlemmes i kjerneaktiviteten og 
som en del av læringsutbyttet. Det bør unngås at studenter som ønsker 
innovasjon som læringsutbytte må gjøre dette i tillegg til sine studier.  

• Studentinnovasjonsaktiviteter antas å være en enklere å oppskalere enn 
ansattinnovasjon.  

• Utvikle innovasjonsrettete etter og videreutdanning (EVU) muligheter. 

• På MED (sommer) studentstipend til innovasjonsaktiviteter som 
supplement til forskerlinje. Bidra til å støtte studentorganisasjoner 
gjennom å gi tilgang møteplassen og ressurser i Eitri har vært prioritert 
selv om man ser det positivt at studentdrevne aktiviteter er studentstyrte 
og kan stå på egne bein.    

• Arbeidsgruppe på SV om masteremner.  

• NTNU sin modell for eksperter i teams kan være en mulighet. 

• Fra studentene ble det etterlyst tilgang til arenaer for praktisk 
innovasjonsarbeid av typen Makerspace, Innovasjonshub og støtte til 
praktisk innovasjonsarbeid. Her ble det svart at en del av dette tilbudet 
finnes allerede, men nok ikke godt nok informert om og for innovasjon 
ikke knyttet til forskning eller studier finnes det mange tilbud utenfor UiB. 

• Etterlyser samling av alle enkeltinitiativ i en felles kraft på UiB for 
eksempel felles synliggjøring. 

 
Utvalget tok saken til etterretning og ønsker å fortsette å ha fokus på 
studentinnovasjon fremover. 

IU 12/23 
Eventuelt 
Det var ingen saker til eventuelt 

 


